

表4-1 臺灣對中國大陸及香港出口主要產品(2016年3月)

Table 4-1 Major Products Export from Taiwan to Mainland China and Hong Kong (Mar. 2016)

順序 Rank	HS Code	商品名稱 Product Categories	金額 (億美元) Amount (US\$100million)	成長率 (%) Growth Rate	該項產品 比重 (%) Percent
1	85	電機與設備及其零件 Electrical Machinery and Equipment and Parts Thereof	46.4	-2.5	52.8
2	90	光學、照相儀器及器具 Optical, Photographic Instruments	8.1	-28.3	9.2
3	84	機器及機械用具 Machinery and Mechanical Appliances	6.7	-13.1	7.7
4	39	塑膠及其製品 Plastics and Articles Thereof	6.0	-23.0	6.9
5	29	有機化學產品 Organic Chemicals	3.9	-34.2	4.4
6	74	銅及其製品 Copper and Articles Thereof	1.4	-24.2	1.6
7	71	被覆貴金屬之金屬及其製品 Metals Clad With Precious Metal and Articles Thereof	1.1	-6.3	1.3
8	38	雜項化學產品 Miscellaneous Chemical Products	0.9	-2.5	1.1
9	70	玻璃及玻璃器 Glass and Glassware	0.9	4.9	1.0
10	26	礦石、熔渣及礦灰 ores, slag and ash	0.9	16642.6	1.0
		其他 Others	11.6	-	13.2
		合 計 Total	87.9	-12.6	100.0

註：1. 成長率係指較上年同期增減比例。

2. 細項數字不等於合計數係四捨五入之故。

3. 為符合聯合國「國際商品貿易統計」(IMTS)規範，自105年起海關進出口貿易量統計，將由現行特殊貿易制度(special trade system)，變更以經濟領域為統計領域之一般貿易制度(general trade system)；另修改2001年後統計資料，俾與國際接軌。

資料來源：我國經濟部國際貿易局。

Note: 1. Growth rate is calculated on the year-on-year basis.

2. The figures may not be added up to the total due to rounding up.

3. The trade statistics has been adapted to general trade system since CY 2016. In accordance with the applying of general trade system, the principal commodity classification was revised and historical data were revised to CY 2001.

Source: Bureau of Foreign Trade (BOFT), Taiwan, ROC.